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PROTOKÓŁ NR VII/X/25 

z X SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VII KADENCJI 
 

(20.01.2025 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji1 – [godz. 1105– radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku] 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…na podstawie danych 

z protokołu… z systemu, przepraszam, stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 38 

radnych, a zatem obrady są prawomocne. W związku z tym otwieram X sesję 

Sejmiku Województwa Śląskiego VII kadencji ! Szanowni Państwo ! Na naszą 

dzisiejszą sesję przybyli: Pan prof. dr hab. inż. Joachim Kozioł – witamy bardzo 

serdecznie Panie Profesorze ! Pani Senator Halina Bieda, Pan Senator Andrzej 

Dziuba, Pan Europoseł Łukasz Kohut, Pani Poseł Urszula Koszutska, Pan Poseł 

Kamil Wnuk, Pan Poseł Maciej Tomczykiewicz i Pani Poseł Lidia Burzyńska. Witam 

także Wicewojewodę Śląskiego, Pana Michała Kopańskiego. Witam Pana Marszałka 

Województwa Wojciecha Saługę wraz z Zarządem. Witam Panią Skarbnik Elżbietę 

Stolorz-Krzisz oraz Pana Krzysztofa Dzierwę, Sekretarza Województwa. Witam 

oczywiście Szanownych Państwa Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego, a także 

zgromadzonych gości, przedstawicieli mediów oraz osoby oglądające naszą 

transmisję. Szanowni Państwo ! Kapituła Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego uhonorowała złotą odznaką Pana prof. dr. hab. inż. 

Joachima Kozioła. O przedstawienie sylwetki Pana Profesora w imieniu 

wnioskodawców proszę Pana Radnego Bronisława Karaska. Proszę spocząć, Panie 

Profesorze ! 

 

- radny Bronisław Karasek – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Wysoki 

Sejmiku ! Zaproszeni Goście ! Ja chciałbym tylko w paru słowach przedstawić 

sylwetkę Pana Profesora, bo naprawdę na temat tej osobowości możemy tutaj mówić 

bardzo, bardzo długo. Pan Profesor Joachim Kozioł pochodzi z rodziny o śląskich 

tradycjach, mieszkającej do 1945 roku na terenie rejencji opolskiej. Jego ojciec, 

górnik kopalni Sośnica, został w 1945 roku deportowany do Związku Radzieckiego, 

pracował w jednej z kopalń Zagłębia Donieckiego i tam w niedługim czasie zmarł. 

Pan Profesor jest współzałożycielem i przewodniczącym Stowarzyszenia Pamięci 

Tragedii Śląskiej 1945. Pod jego kierownictwem stowarzyszenie od lat prowadzi 

tytaniczną pracę na rzecz pamięci Tragedii Śląskiej, to także z jego inicjatywy Sejmik 

Województwa Śląskiego przyjął uchwałę w 2011 roku w sprawie przyjęcia 

oświadczenia w sprawie uczczenia Pamięci Ofiar Tragedii Górnośląskiej 45. roku 

oraz przyjęcia rezolucji w sprawie ogłoszenia dnia pamięci o Tragedii Górnośląskiej 

45. roku. Również uchwała przyjęta przez nasz Sejmik była … był również jej 

inicjatorem. Najważniejsza jednak jest jego codzienna praca, praca z młodzieżą, 

organizacja oraz udział w rozlicznych konferencjach, seminariach poświęconych 

                                                           
1 Przed rozpoczęciem obrad podawana jest informacja o transmisji, nagrywaniu oraz przetwarzaniu danych osobowych (przyp. M.J.) 
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Tragedii Śląskiej. Równie ważny jest dorobek zawodowy. Pan prof. dr hab. inż. 

Joachim Kozioł to emerytowany profesor Politechniki Śląskiej, wieloletni 

wykładowca Wydziału Inżynierii Środowiska i Energetyki Politechniki Śląskiej oraz 

Wydziału Budownictwa, Architektury i Inżynierii Środowiska Uniwersytetu 

Zielonogórskiego. W latach 2003-2008 pełnił funkcję dyrektora Centrum Kształcenia 

Inżynierów Politechniki Śląskiej w Rybniku oraz kierownika Laboratorium 

Nowoczesnych Technologii Przemysłowych w Centrum Kształcenia Inżynierów. 

W laboratorium uruchomił pracownie dydaktyczne chemii, elektrotechniki, 

ogrzewnictwa, automatyki i miernictwa oraz techniki cieplnej ... zagospodarowania 

odpadów, służące studentom oraz młodzieży szkół średnich. Aktywnie bierze udział 

w promocji Politechniki Śląskiej oraz Centrum Kształcenia Ustawicznego w filii 

Politechniki Śląskiej w Rybniku. Jest współzałożycielem Stowarzyszenia 

Wychowanków Politechniki Śląskiej, oddział w Rybniku, autor wielu prezentacji 

i artykułów na konferencjach organizowanych przez Politechnikę Śląską 

i Stowarzyszenie Wychowanków tej uczelni. Ceniony za wkład naukowo-badawczy 

i organizacyjny Politechniki Śląskiej. W czasie jego kierowania ośrodkiem przypada 

największy rozkwit naukowy tego ośrodka w Rybniku. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Nastąpi teraz 

uhonorowanie Pana Profesora. Zapraszam Pana Marszałka do asysty, a Państwa 

parlamentarzystów do złożenia gratulacji …[wręczenie odznaki]… Proszę o zabranie 

głosu Pana Profesora ! 

 

- prof. dr hab. inż. Joachim Kozioł – Panie Marszałku ! Panie Przewodniczący ! 

Szanowni Radni ! Pozostali zebrani Goście ! Serdecznie dziękuję, jestem bardzo 

wzruszony za nadanie mi tego wysokiego oznaczenia. W nawiązaniu do tego, muszę 

powiedzieć, że ja to miałem niesamowite szczęście w życiu do ludzi – szczęście 

wręcz opatrznościowe. Urodziłem się w śląskiej wielopokoleniowej rodzinie. 

Następnie z najlepszą żoną mieliśmy szczęście radować się z naszych dzieci 

i wnuków. Uczyli mnie najlepsi nauczyciele w Zabrzu. Miałem okazję studiować, 

a później współpracować z doskonałymi naukowcami o europejskiej co najmniej 

klasie. Miałem również i mam dalej dużo satysfakcji ze współpracy z członkami 

Zarządu Stowarzyszenia Pamięci Tragedii Śląskiej 1945 roku. Gdyby nie to 

szczęście, to dzisiejsze odznaczenie nie byłoby możliwe. Dlatego jeszcze raz wam 

dziękuję. Dziękuję również ludziom, wszystkim ludziom dobrej woli, którzy 

przyczynili się do tego mojego wyróżnienia. Szczęść Wam Boże ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękujemy Panie 

Profesorze ! Również życzymy wszystkiego dobrego, dziękujemy bardzo ! Szanowni 

Państwo ! Zanim przejdziemy do punktu 2. porządku obrad, powtórzę procedurę 

kworum, ponieważ kilku z Państwa Radnych nie było obecnych podczas 

potwierdzenia kworum. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum przyciskiem … Pan 

Radny Kawulok ? … Szanowni Państwo ! Stwierdzam, że w obradach uczestniczy 

40 radnych. Dziękuję bardzo ! … Przechodzimy do punktu 2. porządku obrad… 
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2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Sejmiku Województwa Śląskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Pszczyńskiego na realizację zadania w postaci organizowania publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich w transporcie 

drogowym (druk VII/154). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie dwóch 

oddziałów o profilu mundurowym Straży Granicznej (druk VII/153). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach (druk VII/151). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Zakładu Opieki Zdrowotnej nad 

Matką, Dzieckiem i Młodzieżą z siedzibą w Częstochowie na kadencję 2024-2028 

(druk VII/152). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia działań zmierzających do nabycia akcji 

Górnośląskiego Towarzystwa Lotniczego S.A. (druk VII/155). 

9. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie pomiędzy 

sesjami. 

10. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Zarząd Województwa przesłał 

dodatkowy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Cieszyn, przeznaczonej na wsparcie gospodarstw domowych poszkodowanych 

podczas wybuchu gazu w kamienicy przy ulicy Głębokiej w Cieszynie w dniu 

29 grudnia 2024 roku. Państwo Radni mają to na druku numer VII/156 i po 

przegłosowaniu porządku proponuję umieścić go w punkcie czwartym, a zatem 

numeracja kolejnych punktów porządku ulegnie zmianie. Szanowni Państwo ! Na 

wniosek organizacji, ale również naszych klubów radnych oraz osób, 

samorządowców z terenu Cieszyna, Zarząd Województwa podjął decyzję 

o przyznaniu pomocy finansowej rodzinom poszkodowanym w wybuchu kamienicy. 

W związku z tym zwracam się do Państwa z prośbą o poparcie tej inicjatywy. 

Dziękuję bardzo ! Czy ktoś zgłasza jeszcze propozycję zmian w porządku obrad ? … 

Nie widzę ! W związku z powyższym przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Cieszyn, przeznaczonej na wsparcie 

gospodarstw domowych poszkodowanych podczas wybuchu gazu w kamienicy przy 

ul. Głębokiej w Cieszynie w dniu 29 grudnia 2024 roku (druk VII/156): 
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za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – przyjęliśmy porządek obrad. 

Dziękuję bardzo ! … 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Sejmiku Województwa Śląskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Cieszyn, 

przeznaczonej na wsparcie gospodarstw domowych poszkodowanych podczas 

wybuchu gazu w kamienicy przy ul. Głębokiej w Cieszynie w dniu 29 grudnia 2024 

roku (druk VII/156). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Pszczyńskiego na realizację zadania w postaci organizowania publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich w transporcie 

drogowym (druk VII/154). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie dwóch 

oddziałów o profilu mundurowym Straży Granicznej (druk VII/153). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach (druk VII/151). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Zakładu Opieki Zdrowotnej nad 

Matką, Dzieckiem i Młodzieżą z siedzibą w Częstochowie na kadencję 2024-2028 

(druk VII/152). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia działań zmierzających do nabycia akcji 

Górnośląskiego Towarzystwa Lotniczego S.A. (druk VII/155). 

10. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie pomiędzy 

sesjami. 

11. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Sejmiku Województwa Śląskiego: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – projekt protokołu został Państwu 

przesłany drogą mailową 30 grudnia ubiegłego roku. Czy są uwagi do przedłożonego 

protokołu ? Bardzo proszę Pan Jan Kawulok, udzielam Panu głosu ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie i Panowie 

Posłowie, Senatorowie ! Pani Poseł ! Poprzednia sesja była sesją budżetową, ale 



5 

w mediach pojawiła się informacja, o dziwo inna, o życzeniach noworocznych, które 

radni Prawa i Sprawiedliwości uzyskali od przedstawiciela KOD-u. Przebieg sesji 

był w ogóle bardzo ciekawy, bo najpierw było kolędowanie, potem były bardzo 

piękne życzenia Księdza Biskupa Mariana Niemca, Zwierzchnika Diecezji 

Katowickiej Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego, właśnie o pojednaniu. I potem 

były życzenia Pana, które, no, chyba wszystkim … mamy je wszyscy w pamięci 

i wszystkie media ogólnopolskie o tych życzeniach pisały. I o dziwo nie ma tej 

informacji w protokole. Ponieważ po tych życzeniach, które były wyraźnie atakiem 

na klub Prawa i Sprawiedliwości, na Prawo i Sprawiedliwość, radni Prawa 

i Sprawiedliwości wyszli. Było to wyjście bardzo skuteczne, bo wszyscy, z którymi 

rozmawiałem w terenie, nawet przeciwnicy PiS-u powiedzieli, że tak należało zrobić. 

Zresztą sam autor tych życzeń powiedział, co jest w protokole odnotowane, że skraca 

wypowiedzenie, bo wyszli, czyli miał przygotowane jeszcze kolejne porcje. Więc 

Panie Przewodniczący ! Bardzo proszę, żeby protokół uzupełnić, o tą informację 

wyraźnie powinno być napisane, że po obraźliwych życzeniach Pana z KOD-u, po 

prostu radni Prawa i Sprawiedliwości postanowili opuścić na czas tych życzeń tę salę 

obrad. Bo mamy taki dziwny zapis w protokole – mamy informację, Pana Marszałka, 

że dobrze, żeby były obrady przy pełnym składzie. Mamy informację Pana 

Przewodniczącego, żeśmy powrócili, a nie ma informacji, żeśmy wyszli i dlaczego 

wyszliśmy. Więc myślę, że to uzupełnienie porządku … protokołu jest czymś tak 

oczywistym. Powinniśmy to jednoznacznie zrobić. To się stało. To jest faktem, na 

szczęście pamiętamy, na szczęście można pootwierać różne media, gdzie są zdjęcia 

i nawet w mediach niekoniecznie przychylnych naszej opcji było to odebrane jako 

wyjątkowe, nieprzyzwoite zachowanie. Ktoś to zorganizował, ktoś to zrobił, więc 

trzeba w protokole potomnym zostawić tą informację. Bardzo proszę o korektę 

protokołu w tym zakresie. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – przepraszam Panie Radny ! Proszę 

pozostać. W której części protokołu jest informacja przewodniczącego, że radni 

powrócili ? Prosiłbym o wskazanie miejsca, w którym przewodniczący wskazał, że 

radni powrócili, bo to teraz przed chwilą wybrzmiało z Pana ust. 

 

- radny Jan Kawulok – więc tak … kolejno … podjęcie … wypowiedź Marszałka 

Województwa Śląskiego… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…to Marszałka, a nie 

przewodniczącego ! Panie Przewodniczący klubu ! Panie Radny ! Proszę być 

precyzyjnym. Nie ma nigdzie informacji przewodniczącego, że radni powrócili, a Pan 

przed chwilą to powiedział… 

 

- radny Jan Kawulok –…no więc ja przeczytam, bo najlepiej przeczytać całość… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…wie Pan, my jesteśmy zapoznani 

z protokołem, dlatego znam go dosyć dobrze i nie przypominałem sobie, żebym 

gdzieś podawał informację, że radni wrócili. OK. To już ustaliliśmy. Jest informacja 
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Pana Marszałka z prośbą, aby radni powrócili. Tak, to się zgadza i to w protokole się 

znajduje… 

 

- radny Jan Kawulok –…Panie Marszałku ! No byłoby przyzwoicie, jakby Pan 

powiedział również, że Pan przyszedł do naszego pomieszczenia klubowego 

i poprosił nas Pan, żebyśmy wrócili. I… …[głosy w tle]… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Panie Radny ! Był Pan 

przewodniczącym cztery lata ? 

 

- radny Jan Kawulok –…Pan Mazur przemawia, czy ja ? 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…prawda, czy nie ? Nie, no bo ja 

chcę Panu odpowiedzieć. Mam to na podstawie Regulaminu, mam do tego prawo 

jako przewodniczący. Był Pan przewodniczącym cztery lata. Czy rozmowy na 

posiedzeniach klubu protokołował Pan do sesji ? No przepraszam, niech Pan 

odpowie, Panie Radny ! Czy rozmowy z posiedzeń klubu protokołował Pan w sesji, 

będąc przez cztery lata przewodniczącym w Sejmiku ? 

 

- radny Jan Kawulok –…nie protokołowałem, ale… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję Panu bardzo ! 

W związku z tym, ja również idąc w Pana ślady, nie będę protokołował rozmów 

z klubów do protokołu sesji. Tak jak Pan to czynił, ja będę robił to samo, co Pan. 

 

- radny Jan Kawulok –…czyli uważa Pan, że należy… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję Panu za przykład. Jaki 

ma Pan wniosek ? Bardzo proszę o złożenie i powtórzenie wniosku, który Pan teraz 

chciał złożyć ! 

 

- radny Jan Kawulok –…już ! Po pierwszym wystąpieniu Pana Włodzimierza 

Gidziela – tu też informacja, jego nazwisko nie padło na sesji – …trudności związane 

z odbudowaniem tego kraju i tak dalej … głosy z sali, tu proszę wpisać: radni Prawa 

i Sprawiedliwości, oburzeni treścią życzeń, wyszli, opuścili obrady Sejmiku na czas 

wystąpienia Pana z KOD-u. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Panie Przewodniczący klubu ! 

Panie Radny Janie Kawulok ! Czy będąc przewodniczącym dokumentował Pan fakt 

wyjścia każdego radnego z sali posiedzeń Sejmiku, opuszczającego obrady i pytał go 

Pan o przyczyny opuszczenia sali obrad ? 

 

- radny Jan Kawulok –…nie, nigdy, ale zawsze notowałem opuszczenie klubu. Panie 

Przewodniczący, nie ma sensu. Dziękuję bardzo ! 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…ja … unikam polemiki. Panie 

Radny ! Unikam polemiki, ale nie jestem duchem świętym i nie wiem z jakiego 

powodu radni opuszczają salę obrad. Proszę wybaczyć ! Nie mam zamiaru ingerować 

w niezależny mandat radnego, naprawdę ! Państwo Radni możecie w każdej chwili 

wyjść, w każdej chwili wejść podczas trwania sesji Sejmiku. Nie będę ograniczał 

niczyich praw do tego, aby swobodnie uczestniczyć w sesji albo również swobodnie 

ją opuścić. Nie miałem na tamten czas wiedzy, z jakiego powodu grupa radnych 

opuściła salę Sejmiku. Ja rozumiem, że były to emocje. Przypomnę Państwu 

Radnym, co również w protokole się znajduje, że po pierwszym zdaniu, które budziło 

moje kontrowersje, upomniałem przemawiającego Pana o tym, aby przeszedł do 

składania życzeń, a nie wdawał się w polemikę, co jest zaprotokołowane. Nie wiem, 

jak do końca brzmi Pana wniosek, bo ja tego o co Pan prosi, nie mogę umieścić 

w protokole. Wybrzmiało to już teraz, nagrało się, oglądający za pośrednictwem 

internetu mogli się o tym dowiedzieć. Myślę, że to Panu wystarczy. Pewnie 

w protokole następnej sesji się to znajdzie, co Pan powiedział na mównicy, bo to jest 

moim obowiązkiem, aby to zaprotokołować. Dziękuję bardzo Panie Radny ! O głos 

poprosiła Pani Radna Beata Kocik. Bardzo proszę ! 

 

- radna Beata Kocik –…Panie Marszałku ! Zarządzie ! Panie Przewodniczący ! Ja 

bardzo króciutko wracając do protokołów. Chciałabym się tylko odnieść do tego, że 

bardzo chciałabym, żeby naszą tradycją na tym Sejmiku nie stało się to, żeby 

w protokołach, które są bardzo ważne, ponieważ protokoły … co znajduje się 

w protokołach ? W protokołach znajduje się nasza praca. To co robimy na Sejmiku, 

jakie podnosimy uchwały, to jest nasza praca dla całego województwa śląskiego. 

I bardzo chciałabym żeby nie stało się tradycją, ponieważ doskonale pamiętacie, że 

na sierpniowej sesji my jako klub Prawa i Sprawiedliwości mieliśmy również dużo 

uwag do protokołu. Ja już w tej chwili nie będę wracała jakich, bo doskonale wtedy 

o tym mówiliśmy, więc jeszcze raz apeluję do Pana Przewodniczącego przede 

wszystkim, bo on jest za to odpowiedzialny i do nas wszystkich, czytajmy protokoły, 

nasze prawo jest, że możemy się z nimi nie zgadzać i bardzo bym chciała, żeby te 

protokoły były rzetelne i każde wypowiedzi, żeby były tam zamieszczane. Dziękuję 

bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! Co mam nadzieję, 

czynimy. A jeżeli ktoś ma zdanie odrębne, zawsze może z mównicy to wyrazić. Czy 

ktoś jeszcze z Państwa Radnych zechciałby zabrać głos w sprawie uwag do 

protokołu ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z IX sesji Sejmiku: 

 

za  24 

przeciw 16 

wstrzym. 0 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…niniejszym protokół został 

przyjęty. Przechodzimy do punktu 4… 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Cieszyn, przeznaczonej na wsparcie gospodarstw domowych 

poszkodowanych podczas wybuchu gazu w kamienicy przy ul. Głębokiej 

w Cieszynie w dniu 29 grudnia 2024 roku (druk VII/156): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, jej Przewodniczącego Pana Radnego Marka 

Kopla …[wypowiedź z miejsca, bez mikrofonu: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! 

Proszę również o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia i Przewodniczącą Panią Radną Aleksandrę Poloczek …[wypowiedź 

z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Bardzo proszę, Pan Radny Jan Kawulok. 

Proszę Panie Radny ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Wysoka Izbo ! 

Chciałbym przy tym podziękowania dla wszystkich, straszna tragedia dotknęła 

mieszkańców tego jednego budynku, dwa sąsiednie są nadal nieużytkowane. I tak jak 

to bywa w takich ważnych sprawach, bardzo dziękuję, że bez żadnych podziałów. Na 

moje wystąpienie z Sylwestra była reakcja pozytywna wszystkich, bardzo szybka, 

działanie. I jeszcze raz wiem, że i Pani Skarbnik, i Pan Marszałek, i Pan 

Przewodniczący, że są takie tematy, które no nas łączą i oby tak było zawsze. Bardzo, 

bardzo dziękuję ! Oczywiście proszę o poparcie ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Radny ! Czy 

ktoś z Państwa jeszcze ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! O głos 

poprosiła Pani Poseł Lidia Burzyńska. Taką dostałem informację. Jest Pani Poseł, 

tak ? Bardzo proszę Pani Poseł ! 

 

- Pani Lidia Burzyńska, poseł na Sejm RP – Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo Radni Sejmiku Województwa Śląskiego ! Ponieważ 

mam okazję, a zarazem zaszczyt uczestniczyć w tej sesji, a ponieważ rozpoczął się 

2025 rok, proszę przyjąć ode mnie najszczersze życzenia – życzenia, które są 



9 

wypełnione miłością z serca, które noszę w sobie, aby ten 2025 rok był rokiem 

wypełnionym nie tylko szczęściem, zadowoleniem, z własnego życia osobistego, ale 

również aby to był rok, w którym, tak jak tu Pan Przewodniczący powiedział, bez 

podziałów, abyśmy dbali o rozwój naszych małych, ale również i naszej ojczyzny, 

Najjaśniejszej Rzeczpospolitej. Szanowni Państwo ! Działanie, które Państwo 

realizujecie dzięki poparciu, dzięki wybraniu przez mieszkańców Państwa obwodów 

do głosowania, możecie wykorzystywać ze wszech miar do tego, aby po upływie 

kadencji swojej sam ze sobą powiedzieć, zrobiłam coś dobrego dla moich 

mieszkańców. I proszę Państwa ! To jest chyba najgorsza rzecz, jaka może spotykać 

ludzi, którzy działają społecznie, którzy wypełniają mandat radnych, czy to 

gminnych, czy powiatowych, czy tak jak Państwa wojewódzkich, kiedy nie 

dostrzegamy, że jedność, że szacunek do drugiego człowieka jest rzeczą 

najważniejszą. Jeżeli pozbędziemy się, czy wyzbędziemy się tego właśnie elementu 

szacunku, będzie źle. Będzie źle w naszych domach, będzie źle w naszym 

województwie, będzie źle w naszym kraju. Nie mówię tych słów, Szanowni Państwo, 

li wyłącznie po to, aby Państwu tutaj przedstawiać, że nie ma zgody, bo nie ma tej 

zgody. W sobotę w Częstochowie, z którego regionu pochodzę, wieloletni dyrektor 

I Liceum Ogólnokształcącego im. Juliusza Słowackiego popełniła samobójstwo. 

A wiecie Państwo dlaczego ? Dlatego, że została zaszczuta, dlatego, że zło 

zwyciężyło. Dlatego, że jej dorobek edukacyjny, uzyskała tytuł profesora edukacji, 

wielokrotnie nagradzana przez ministra, przez radę miasta, przez uczniów, nie 

wytrzymała nagonki, nie wytrzymała tego, że chciała, aby filary każdego człowieka, 

filary naszej ojczyzny, jakim jest chrześcijaństwo, a filary młodego pokolenia, jakim 

jest przywiązanie, znajomość historii, która teraz, no najlepiej żeby nie istniała. 

Religia, w oparciu o którą funkcjonujemy, bo chyba nikt nie musi uwielbiać historii, 

ale wie, że państwo polskie funkcjonuje od momentu przyjęcia przez Mieszka I 

chrztu w 966 roku. Ale to jest niepotrzebne. To jest tak, proszę Państwa, jakby 

chciano wybudować dom na piasku. Wiemy doskonale, nie musimy mieć znajomości 

architektury, z budownictwa, że ten dom nie przetrwa długo. Podstawą wychowania 

młodego pokolenia musi być, proszę Państwa, właśnie to silne podłoże. Życzę, aby, 

proszę Państwa, nigdy już taka sytuacja nie miała miejsca. A ponieważ chodzi tu 

o wielkiego patriotę, o człowieka, który naprawdę dla młodzieży robił wszystko, to 

było całe życie. Bardzo proszę o powstanie Państwa, aby uczcić Panią Małgorzatę 

Kaim, dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego w Częstochowie, minutą ciszy 

...[wieczny odpoczynek racz jej dać Panie]... a światłość wiekuista niechaj jej świeci. 

Amen. Dziękuję bardzo ! Szanowni Państwo, życzę miłych obrad, skutecznych, 

takich, które będą nas łączyć, a nie dzielić. Wszystkiego dobrego ! Dziękuję za 

udzielenie głosu ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Również Pani 

Poseł życzymy wszystkiego dobrego, tym bardziej, że wpisała się Pani akurat w czas 

po głosowaniu uchwały 40 do 0, więc ta zgoda tutaj też jest. Dziękuję bardzo ! 

Przechodzimy do punktu 5… podjęcia uchwały w sprawie … a to przepraszam, tak, 

szóstego, bo na skutek zmiany porządku obrad punkty się przesunęły … Piąty ? Aha, 

dobrze, piąty, przepraszam najmocniej… 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Pszczyńskiego na realizację zadania w postaci organizowania publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich 

w transporcie drogowym (druk VII/154): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, jej Przewodniczącego Pana Radnego Marka 

Kopla …[wypowiedź z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Proszę 

również o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, jej Przewodniczącego Pana Radnego Grzegorza Wolnika 

…[wypowiedź z miejsca: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych zechciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem 

do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie 

dwóch oddziałów o profilu mundurowym Straży Granicznej (druk 

VII/153): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – nie ma Pani Radnej Ekkert. W jej 

zastępstwie proszę o przedstawienie opinii Komisji Edukacji i Nauki, 

Wiceprzewodniczącego … Kto w imieniu ? Pana Wiceprzewodniczącego …[radny 

Maciej Gruchlik, wypowiedź z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? Bardzo proszę, Pani 

Radna Beata Białowąs ! 

 

- radna Beata Białowąs – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Ja chciałam tylko powiedzieć w tym miejscu, 

że jestem jak najbardziej za tym żeby rozszerzać funkcjonowanie w tej szkole klas 

mundurowych. Tym bardziej, że ci z Państwa, którzy się interesują edukacją i 

oświatą, wiedzą, że zmieniły się przepisy. Jest nowe rozporządzenie dla szkół, 

w których są klasy mundurowe i można z tego wsparcia materialnego korzystać. Tak, 

że jak najbardziej uważam, że to jest bardzo dobry pomysł. Tym bardziej, że to są 

klasy Straży Granicznej. I co jest Państwu istotne i ważne – ja mam głęboką 

świadomość i myślę, bo to permanentnie jest dyskutowane na komisjach edukacji, że 

zadaniem województwa nie jest prowadzenie szkoły. I tak naprawdę z chęcią 

podejrzewam, że wszyscy chętnie by tą szkołę oddali, ale ja tylko przypomnę, że 
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radni w 2010 roku podjęli taką decyzję, że organem prowadzącym będzie 

Województwo. Po 15 latach, jeżeli samorząd z tego terenu będzie chciał tę szkołę, to 

myślę, że każdy z chęcią tę szkołę odda, ale dopóki Województwo Śląskie jest 

organem prowadzącym, no to jest oczywiste, że musimy robić wszystko żeby w tej 

szkole było jak najwięcej uczniów. Bardzo się cieszę, bo ci, którzy byli radnymi, to 

świetnie to pamiętają, że w roku szkolnym 2020/2021 zapoczątkowaliśmy właśnie 

funkcjonowanie takich klas mundurowych w tej szkole. W tej chwili jest prośba żeby 

dwie nowe klasy powstały. Ja uważam, że dla szkoły to jest jak najbardziej rozwój, 

bo tylko przypomnę i chcę to podkreślić, że edukacja, jeżeli edukujemy, szkolimy, to 

szkolimy na potrzeby rynku pracy – ja chcę przypomnieć – na potrzeby rynku pracy. 

A Straż Graniczna, oddział, która jest w Raciborzu, myślę, że tu z pewnym 

przekonaniem możemy powiedzieć, że jeżeli zgadzamy się na otwarcie takiej klasy 

w szkole w Raciborzu, klas mundurowych Straży Granicznej, to wychodzimy 

naprzeciw po prostu młodzieży i naprzeciw oczekiwaniom rynku pracy. Dziękuję 

bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radnej za ten 

głos wsparcia ! Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chce zabrać głos ? … Nie 

widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Katowicach (druk VII/151): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – przedmiotowy projekt uchwały 

został umieszczony w porządku obrad dzisiejszej sesji na wniosek Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Komisja po rozpoznaniu sprawy rekomenduje, by nie 

uwzględniać skargi. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania … Otwieram 

głosowanie … kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem ? … Komisja rekomenduje 

uznanie skargi za bezzasadną. Jeżeli uznajecie takowoż Państwo, głosujecie za. Jeżeli 

uznajecie, że skarga jest zasadna, głosujecie przeciw … Czy wszyscy mają 

świadomość ? Dziękuję bardzo ! W takim razie jeszcze raz pytam, kto jest za… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 8 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej nad Matką, Dzieckiem i Młodzieżą z siedzibą 

w Częstochowie na kadencję 2024-2028 (druk VII/152): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – w związku ze złożoną rezygnacją 

jest potrzeba uzupełnienia składu rady społecznej. Ponieważ osoba, która 

zrezygnowała, była rekomendowana przez klub Koalicji Obywatelskiej Sejmiku, 

tenże klub proponuje w to miejsce Panią Anettę Ujmę. Kandydatka złożyła 

wymagane dokumenty w Kancelarii Sejmiku. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia działań zmierzających do nabycia 

akcji Górnośląskiego Towarzystwa Lotniczego S.A. (druk VII/155): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – proszę o zabranie głosu Pana 

Marszałka Województwa Śląskiego, Pana Wojciecha Saługę. Bardzo proszę ! 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – dziękuję Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! 

Zwracamy się z prośbą o taki glejt do działań. Od samego początku tej kadencji, nie 

wiem jak było poprzedniej, ale już na Kongresie Ekonomicznym, na drugi dzień po 

moim wyborze, już były dyskusje na ten temat, że jest szansa, jest okienko na to, 

czego się tak naprawdę gdzieś w jakiś kuluarach, w różnych konstelacjach 

politycznych domagamy od lat, żeby nasze lotnisko, spółka, która zarządza 

lotniskiem, weszła bardziej w nasze samorządowe władanie i żeby to co się dzieje 

wokół lotniska, to co jest planowane wokół lotniska – mówię o tym wielkim 

programie inwestycyjnym, który niedawno Pan Prezes Tomasik na półtora miliarda 

prawie pokazywał – żeby przypilnować tego procesu i zadbać o to lotnisko w tym 

sensie, że jest to, się wydaje, jedno z ważniejszych miejsc na mapie gospodarczej, nie 

tylko naszego województwa. Dzisiaj uchwała intencyjna. Za tą uchwałą będą kryły 

się pieniądze. Jakimiś takimi kuluarowymi rozmowami wychodzi tak, że doproszeni 

zostali dotychczasowi akcjonariusze, w tym my jako najpoważniejszy poza tym, 

który ewentualnie akcje zbędzie. Więc prawdopodobnie na przyszłą sesję, bo już w 

budżecie, żebyśmy jakieś środki rezerwowali, ale myśleliśmy, że będzie to być może 

bardziej rozproszona transakcja, ale ona się raczej skupi na nas i na Mieście 

Katowice. My dzisiaj z taką intencją do Państwa się zwracamy. Za dwa dni Pan 
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Prezydent Krupa będzie prosił swoich radnych o pierwsze decyzje, a pewnie w lutym 

już przyjdziemy z konkretami po to żebyśmy mogli jakąś ofertę złożyć i rozpocząć 

proces negocjacji, który mam nadzieję będzie dość szybko przeprowadzony i ta 

transakcja korzystna dla nas nie tylko punktu widzenia objęcia tych udziałów, ale też 

korzystna, mam nadzieję cenowo, zostanie przeprowadzona. Ja dzisiaj tu 

przyjechałem prosto z Częstochowy, tam właśnie Węglokoks uruchomił produkcję 

stali w Hucie Częstochowa – po ponad roku jakby niedziałania tego zakładu, zakład 

został uruchomiony. Jedno z drugim się trochę wiąże, bo uruchomienie czegoś 

takiego jak Huta w Częstochowie, potężny zakład, wielki majątek, wielki kapitał, 

wielka załoga i taki poważny też produkt, który w Polsce używamy, który w Unii 

Europejskiej używamy – z jakichś powodów robimy tak, że go raczej importujemy 

niż produkujemy na miejscu. Jestem przekonany, że to taki pierwszy duży krok, ja to 

powiedziałem dzisiaj, też w transformacji, że ta transformacja to nie tylko zamykanie 

czegoś, ale tu pokazujemy, że uruchomimy produkcję i dzięki temu może 

uruchomimy tę produkcję gdzieś dalej, bo to będzie ten zakład jako jeden 

z kooperantów innych dający wsad, materiał do produkcji chociażby zbrojeniowej. 

Miejmy nadzieję, że się taka w końcu tak na poważnie w naszym województwie też 

zacznie. Więc jedno z drugim może być powiązane, więc jedno z drugim też czasowo 

pewnie będzie skorelowane. Na razie mamy też pisma o poufności, więc za dużo 

mówić nie chcę, będziemy szybko zlecać wycenę. Poprosimy najlepszych w świecie 

o to, żeby nam tej wyceny dokonali. Później siądziemy do stołu negocjacyjnego i też 

musimy z Miastem Katowice też mniej więcej wynegocjować, jak się tym dobrem... 

na początek podzielimy, w sensie żeby zakupić, a później cały proces inwestycyjny. 

Przygotowanie prawie 1,5 mld zł na to co jest zaplanowane na lotnisku, będzie 

wyzwaniem dużym, ale też myślę taką naszą tu wspólną odpowiedzialnością za to 

żeby lotnisko mogło się rozwijać, rozwijało się dalej i żeby przez przypadek, bo 

przypadki chodzą po ludziach – chociażby właśnie ta Częstochowa wpadła w ręce 

właściciela, który tej produkcji nie utrzymał, nie pociągnął – i żeby to lotnisko też 

było w rękach tych, którym zależy na rozwoju tego lotniska, a co za tym idzie 

województwa śląskiego, a nie kogoś, kto weźmie zyski jak najszybciej, no 

skonsumuje, a rozwojem lotniska nie do końca będzie zainteresowany. Więc proszę 

Państwa o taką zgodę na tego typu działania. Jeżeli tak, 10. na pewno przyjdziemy 

z kolejnymi uchwałami na sesję i będziemy informować w jakim kierunku i w jakim 

tempie to będzie zmierzać do pozytywnego, korzystnego dla nas końca. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Marszałku ! 

O głos poprosił Pan Radny Tomasz Papaj. Bardzo proszę ! 

 

- radny Tomasz Papaj – Panie i Panowie Parlamentarzyści ! Panie Przewodniczący ! 

Panie Marszałku ! Á propos tego projektu uchwały – myślę, że kierunek jest słuszny, 

natomiast jest pytanie, które już zostało zadane na Komisji ostatniej Finansów, 

w którym kierunku ostatecznie chcielibyśmy pójść jako akcjonariusz, czy mieć pakiet 

większościowy ? I pytanie takie padło, odpowiedź była kierunkowa, że chcemy być 

oczywiście akcjonariuszem większościowym. Więc jest kolejne pytanie, czy z punktu 

widzenia interesu Województwa i alokacji środków akurat w to miejsce wystarczy 
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50 % plus jedna akcja, tak żeby mieć bezpośredni wpływ i żeby wykorzystać 

maksymalnie te uprawnienia ? Ponieważ z tego co wiadomo, biorąc pod uwagę 

budżet na rok 2025, mamy na uwadze pieniądz dłużny i to w zakresie naszych 

regionalnych kolei na zakup taboru, ale również w kontekście GTL-u, więc no tam 

też jest określony koszt tego pieniądza. Ja też sobie zadaję pytania, no biorąc pod 

uwagę też inne potrzeby na terenie województwa, chociażby niedofinansowanie 

ZDW, Zarządu Dróg Wojewódzkich, i ewentualnych innych pieniędzy na alokacje 

tam, na poprawę jakości na przykład dróg. Więc no tutaj myślę, że to jest bardzo 

ważna rzecz do rozważenia w tym kontekście, jaki rzeczywiście będzie nasz udział 

w pakiecie akcji. No w tej chwili jesteśmy drugim co do wielkości akcjonariuszem 

na poziomie około 34 %. Natomiast to żebyśmy mogli zarządzać i decydować 

o rozwoju dalszego portu, no myślę, że jest w interesie województwa śląskiego i jest 

to okno na świat. Może to stwierdzenie jest często używane, ale myślę, że jednak nie 

jest nadużywane, że rzeczywiście pod kątem gospodarczym rozwój tego portu leży 

w interesie województwa śląskiego. Oczywiście żywotnie bylibyśmy zainteresowani 

wyceną, która zostanie dokonana. Rozumiem, że jest NDA albo NDS-ka, tak jak Pan 

Marszałek wspomniał. Natomiast, no ta wycena też ma znaczenie z punktu widzenia 

też ile my jesteśmy w stanie tak naprawdę zapłacić za to. Ja troszkę jestem o tyle 

zaskoczony, że sesja następna jest za 20 dni, o ile dobrze pamiętam. Pytanie czy w tak 

krótkim okresie czasu – biorąc pod uwagę to co Pan Marszałek powiedział, że będą 

wszczęte określone kroki – da się przeprowadzić wycenę tak naprawdę z naszej 

strony wartości akcji. Myślę, że Węglokoks będzie miał też wycenę swoją zrobioną 

i dojdzie do określonych negocjacji. Natomiast żywotnie, tak jak to zostało 

wspomniane na komisji, bylibyśmy zainteresowani też tym dokumentem, jak 

wygląda wartość rzeczywista akcji, w jaki sposób to zostanie też wycenione. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Dziękuję bardzo Panie Radny ! 

I jeszcze Pan Marszałek. Bardzo proszę, Panie Marszałku ! 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – ważny i bardzo zasadny głos. Węglokoks jest panem 

sytuacji i Węglokoks w różny sposób może dojść do tego żeby te akcje sprzedać. Ja 

jestem zadowolony, że Węglokoks wystosował jakby ofertę do dotychczasowych 

akcjonariuszy, czyli tak naprawdę do nas, Miasta Katowice i Polskich Portów 

Lotniczych. Polskie Porty Lotnicze, na razie mam ustną taką informację, że nie 

skorzystają z tego żeby objąć, kupić te akcje, więc praktycznie pozostajemy we 

dwóch. Tak ! Ma Pan rację, że 50 i jedna sztuka to już wystarczy, ale też nie mamy 

jakiegoś ruchu, nie możemy wpłynąć żeby w tej chwili doprosić kogoś, to nie po 

naszej stronie jest ta gra, więc raczej musimy z Miastem Katowice udźwignąć ciężar 

zakupu tego wszystkiego, ale też już dzisiaj powinniśmy rozpocząć dyskusję jak 

docelowo powinien wyglądać akcjonariat, bo jeżeliby się mnie ktoś pół roku temu 

pytał, to fajnie, gdyby to było w rękach samorządów województwa śląskiego. Też nie 

dążyłem do tego, czy uważam to ze względów bezpieczeństwa, nie wiem, czy to 

dobrze, żeby przekroczyć pakiet 50 %, ponieważ innych możemy zniechęcić do tego 

żeby w tym całym procesie wziąć udział. Ale dzisiaj, no tak to wygląda, że raczej 
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nabędziemy kontrolny pakiet akcji i to dużo ponad. Gdzieś się w tle toczą rozmowy 

chociażby o Metropolii – czy Metropolia w jakiś sposób nie powinna w ten proces 

wejść. Samo Miasto Katowice, no lotnisko jest w Pyrzowicach, no nazywa się 

Katowice, siedziba spółki jest chyba w Katowicach, no ale to też trzeba, jeżeli radni 

Katowic wyrażą taką wolę, to raczej być wdzięcznym, że w ten proces wchodzą. 

Oczywiście wycenę Węglokoks będzie miał i pewnie według tej wyceny przyjdziemy 

wstępnie za 20 dni, bo my jej nie będziemy mieć. No ale w naszej ofercie, która 

padnie, no musimy, mieć swoją wycenę i korygować, starać się korygować tą 

wycenę, jeżeli będzie inna, bo może wejść co do złotówki tak samo. Więc 

poczekajmy, poczekajmy na Katowice, my zróbmy pierwszy krok, że tak, jesteśmy 

chętni i chcemy do tej transakcji doprowadzić. Wyobrażam sobie też złe scenariusze. 

I raczej bałbym się tych scenariuszy, że jakieś fundusze, no pełno ich na całym 

świecie, gotówki jest nadmiar, może będą chcieć kupić, dywidendę w ciągu 5 lat 

odzyskać. Jest potencjał do tego żeby … bo ta spółka dobre ma wskaźniki i warunki 

do tego żeby, jak mówi młodzież: skeszować się, ale nie o to w tym wszystkim chodzi. 

Najważniejszy jest ten projekt inwestycyjny. W tamtym roku 6,3 mln pasażerów, być 

może w tym już 7. Już w styczniu przychodzą informacje, że bazą się robi lotnisko 

w Pyrzowicach dla nowej linii Enter. Razem z Prezesem Tomasikiem 

pokazywaliśmy w ogóle w jakim kierunku chcemy iść. 10 mln pasażerów tuż, tuż 

i musimy budować nowe terminale, nowe parkingi, nowy w ogóle cały system 

komunikacji, nowe trasy, tam – ja się na tym do końca nie znam – jest ileś tych 

punktów pokazanych i to jest być albo nie być dla tego lotniska. I myślę, i też być 

albo nie być dla tego lotniska jest stabilny, publiczny właściciel, który właśnie będzie 

chciał nie dywidendę, a będzie chciał inwestować w to lotnisko tak żeby ten cały 

proces zakończyć sukcesem i faktycznie żeby 10 mln pasażerów z naszego lotniska 

przylatywało, odlatywało, powstał moduł cargo, ten taki moduł bezpieczeństwa, ta 

stacja przeładunku paliw, tam też wojsko koło tego lotniska chodzi. No dużo, dużo 

historii. Jeżeli Państwo wyrażą dla nas zgodę, żeby działać, to będziemy działać. Nie 

będzie to tanio, to będzie duża transakcja, to będzie kredyt. Dlatego też tutaj od razu 

z tym przechodzimy, bo bez Państwa zgody, woli, to w ogóle nie będzie o czym 

mówić. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Marszałku ! O głos 

w dyskusji poprosiła jeszcze Radna, Pani Beata Białowąs. Bardzo proszę Pani 

Radna ! 

 

- radna Beata Białowąs – Szanowni Państwo ! Ja może powtórzę tylko to co mówiłam 

na komisji, bo tak jak już Kolega Radny Papaj powiedział, my jesteśmy jak 

najbardziej za, dlatego że po pierwsze gospodarka. Ja bym bardzo chciała żeby 

mocno wybrzmiało, ale tak to co też mówiliśmy, bo Pan Marszałek tak powiedział, 

ja nie do końca usłyszałam to, że jesteśmy jako województwo za tym, żeby to było 

jednak 50 plus 1 minimum. Dlatego, że uważam, Szanowni Państwo, że ma sens, 

jeżeli będziemy po prostu mieć ten pakiet większościowy. Pan Marszałek też 

powiedział, że Miasto Katowice, bo port nazywa się Katowice-Pyrzowice. Trochę to 

jednak zgadzam się, acz powiedzmy na pewno nie jest tak identyfikowany ten port, 
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jak chociażby port we Wrocławiu czy w Gdańsku. On jest stricte w tym jakby tutaj 

w danym mieście. Chociaż wiadomo, że czasem ten ekonomiczny, że jeżeli ktoś chce 

więcej … Ja generalnie uważam, że ten port lotniczy jest wizytówką województwa 

śląskiego. Przypomnę, że jesteśmy jedyną metropolią w Polsce i to powinna być 

naprawdę nasza wizytówka. W tej chwili, to jest moje zdanie prywatne, Beaty 

Białowąs, to nie jest nasza wizytówka. Sam Pan Marszałek powiedział, że parkingi 

ten cały komunikacyjny design, on jest po prostu fatalny. Jeżeli nawet sobie 

porównamy chociażby z Krakowem, gdzie każdy przynajmniej ma tą literkę A, B, C 

i wie, gdzie zostawił samochód, to w Pyrzowicach tam wszyscy się gubią jak nie mają 

lokalizatora. To jest moje prywatne zdanie, korzystającej osoby z tego portu 

lotniczego. Widzę, że tutaj Pan uważa, że jest inaczej, ale zachęcam żeby może zrobić 

tour po wszystkich portach lotniczych w Polsce i uważam, to jest moje zdanie, nie 

patrzmy na ilość pasażerów, bo my się tym bardzo mocno chwalimy, bo dziękujemy 

Bogu, że nie mamy tyle dni z mgłą jak Balice i to jest też nasz atut naszego portu 

lotniczego. Ale Panie Marszałku ! Po pierwsze gospodarka – i na pewno port lotniczy 

dla województwa, mówiliśmy o edukacji – edukację chętnie byśmy oddali, bo to jest 

właśnie zadanie powiatu, a nie nasze, tak Województwo, uważam z pełnym 

przekonaniem, że to jest zadanie Województwa Śląskiego. Tylko uważam, że 

powinniśmy mieć pakiet większościowy, jeżeli chcemy po prostu mieć głos 

decydujący jeżeli chodzi o port lotniczy w Pyrzowicach. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Szanowni 

Państwo Radni ! To oczywiście jest nasze wsparcie, radnych, dla Zarządu 

Województwa Śląskiego i dla Pana Marszałka, aby te działania podjąć. Ono ze 

wszech miar, według mojej oceny są słuszne, i w tym kierunku powinniśmy 

zmierzać, ale jest to też nasz sygnał, że jesteśmy samorządem odpowiedzialnym dla 

naszego partnera, czyli Samorządu Katowice, który też w najbliższym czasie pewnie 

taką procedurę przeprowadzi. W tej chwili poproszę Pana Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pana Radnego Grzegorza Wolnika, 

o przedstawienie opinii Komisji …[wypowiedź z miejsca: opinia komisji jest, że tak 

powiem, gremialnie pozytywna]… dziękuję bardzo ! … Na skutek wyczerpania 

głosów w dyskusji przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

10. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami: 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…materiał w formie elektronicznej 

został Państwu wysłany. Czy do przedłożonego sprawozdania macie Państwo jakieś 

pytania ? … Nie widzę ! Dziękuję bardzo ! Przechodzimy do punktu 11…. 

 

 

11. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przypominam Państwu Radnym 

o pisemnej formie interpelacji i wniosków. Czy ktoś z Państwa Radnych zechce 

zabrać głos ? … Bardzo proszę, Pan Wiceprzewodniczący Stanisław Gmitruk ! 

Proszę Panie Radny ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni Państwo ! Moja 

interpelacja, można powiedzieć już kolejna, dotyczy prośby o aktualną informację 

o stanie rozwoju Ośrodka Rehabilitacji Leczniczej w Kochcicach, który jest 

w strukturach SPZOZ Wojewódzkiego Szpitala Chirurgii Urazowej im. dr. Janusza 

Daaba w Piekarach Śląskich. W nawiązaniu właśnie do moich poprzednich 

interpelacji, ale chodzi o jakąś aktualną informację i możliwości rozwoju, no chcę 

powiedzieć, że tenże ośrodek w Kochcicach jest bardzo potrzebny, szczególnie 

mieszkańcom powiatu lublinieckiego i mieszkańcom subregionu północnego 

województwa śląskiego. Aktualnie ten ośrodek, w moim odczuciu i według 

informacji, które uzyskuję od pacjentów ośrodka, bardzo dobrze wypełnia swoje 

zadania rehabilitacyjne, zatrudnia pełną kadrę lekarską i personelu pomocniczego, 

jest jednostką dobrze zorganizowaną i nawet osiąga dobry wynik finansowy. Dobre 

efekty, w tym przede wszystkim organizacyjne i finansowe, osiąga dzięki dobrej 

współpracy z naszym Wojewódzkim Szpitalem Specjalistycznym im. Najświętszej 

Maryi Panny w Częstochowie i Szpitalem im. dr. Rudolfa Weigla w Blachowni. 

Chodzi tutaj o kierowanie osób, pacjentów po operacjach do rehabilitacji właśnie 

w tymże ośrodku w Kochcicach. No i ważnym jest w efekcie aktualnej sytuacji, no 

technicznej czy lokalowej, budowa nowego obiektu, bowiem w obecnych 

warunkach, a główna lokalizacja jest w zabytkowym pięknym pałacu, który dla celów 

rehabilitacyjnych na dłuższą metę na kolejne lata, no nie może wypełniać swojej roli. 

Dlatego też, no chcę nam przypomnieć, że w budżecie Województwa Śląskiego na 

rok 2025 SPZOZ Szpital Chirurgii Urazowej w Piekarach Śląskich ma zapisaną 

kwotę 3 mln zł, w tym na dokumentację projektowo-kosztorysową budowy 

i wyposażenia Ośrodka Rehabilitacji w Kochcicach. Wiemy też, żeby w pełni ta 

dokumentacja mogła być sporządzona, muszą być pozyskane części nieruchomości, 

które są potrzebne do realizacji nowej inwestycji, a są aktualnie w dyspozycji Skarbu 

Państwa, a konkretnie zarządza tymi częściami nieruchomości Krajowy Ośrodek 

Wsparcia Rolnictwa. I jaka jest sytuacja w zakresie tych procedur pozyskania 

nieruchomości, no i jaki stan jest projektowania ? No i może nie da się tego 

precyzyjnie określić, ale z uwagi na stan techniczny i możliwości nawet 

ewakuacyjne, bezpieczeństwa, no powodują taki wniosek, że należy jak najszybciej 

doprowadzić do realizacji tej inwestycji i jeśli by się dało określić też czas, bo no 
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pacjenci i mieszkańcy tej części województwa, nade wszystko tej części 

województwa, no pytają, kiedy wreszcie doczekamy się dobrego ośrodka, bo w tej 

chwili raz jeszcze chcę z całą mocą i satysfakcją podkreślić, że działa bardzo dobrze. 

Rzecz w tym żeby miał nowoczesne, dobre warunki do dalszej działalności na rzecz 

naszych mieszkańców. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Bardzo proszę 

o zabranie głosu – Pani Radna Jadwiga Baczyńska ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję Panu Przewodniczącemu za udzielenie głosu ! 

Chciałam się zwrócić z pytaniem do Zarządu Województwa Śląskiego w sprawie 

dofinansowania do ogródków działkowych, rodzinnych ogródków działkowych. 

Zgłosiła się do mnie Pani Prezes jednego z ogródków działkowych w moim okręgu 

z takim pytaniem czy… bo notabene podobno zostało wykreślone zdanie dotyczące 

budowy ciągów komunikacyjnych czy chodników na terenie ogródków działkowych. 

Przepraszam ! Nie budowy chodników, to zostało, ale zostało wykreślone melioracja 

i odwodnienie. I chciałam zapytać: czy w związku z tym, że budowa chodnika czy 

alejki wymaga odwodnienia, to zostało wykreślone jako niepotrzebne, ale i tak jest 

zawarte w domyśle, czy te zarządy ogródków działkowych, które złożą wniosek 

o dofinansowanie do melioracji czy odwodnienia, mogą tutaj liczyć się z ryzykiem 

nieotrzymania w związku z tym, że nie spełniają wymogów regulaminu ? Ponieważ 

ten regulamin notabene został zmieniony. Czy ktoś jest w stanie odpowiedzieć na to 

pytanie, bo do 31 stycznia bodajże jest termin składania wniosków ? Tak, że będę 

wdzięczna. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! Bardzo proszę, 

w kolejności Pan Radny Mariusz Trepka. Aha, była odpowiedź, przepraszam, Panie 

Radny … Kto z Zarządu ? Pan Wicemarszałek Grzegorz Boski, bardzo proszę ! 

 

- Wicemarszałek Grzegorz Boski – Szanowna Pani Radna ! Ja chciałem na samym 

początku powiedzieć, że dofinansowanie do ogródków działkowych jest finansowane 

z tak zwanego funduszu FOGR – Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych. I co do 

zasady, z tego funduszu budujemy, remontujemy drogi dojazdowe do pól. Ogródki 

działkowe pojawiły się jakieś cztery lata temu, bo ustawodawca dopuszczał to. I to 

tak funkcjonowało, że można było robić meliorację, nie robiąc żadnych ścieżek. 

Natomiast zostało to zakwestionowane i nasz dział prawny bardzo mocno analizował 

to i wykładnia jest taka, że przynajmniej trzeba grys posypać na drodze żeby móc 

robić odwodnienie. Natomiast co do zasady nie można zrobić samego odwodnienia, 

pozostawiając zieloną trawę na przejściu. No taka jest wykładnia, jest to finansowane 

z FOGR-u, ma swoje obostrzenia. Do tej pory tak to funkcjonowało, ale były 

zastrzeżenia, że tak robić nie należy. Tyle ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Proszę Panie 

Radny ! Pan Radny Mariusz Trepka ! 
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- radny Mariusz Trepka – dziękuję Panie Przewodniczący ! Pani Poseł ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Radni ! W punkcie przyjęcia protokołu nie było tej możliwości 

żeby się odnieść do tego protokołu, natomiast klub Prawa i Sprawiedliwości głosował 

przeciw przyjęciu tego protokołu, Panie Przewodniczący, a ja teraz postaram się 

wytłumaczyć dlaczego. Ponieważ to zdarzenie, które miało miejsce na tamtej sesji 

grudniowej, kiedy przyjmowaliśmy budżet, było bardzo zdarzeniem przykrym 

i myślę, że to nie dla nas, tylko dla tych osób, które zostały zaproszone. Zostały 

zaproszone przez Pana Marszałka Wojciecha Saługę. I myślę, Panie Marszałku, że 

dzisiaj Pan, jako Marszałek Województwa Śląskiego, przeprosi za te słowa, za te 

życzenia, które tutaj Kod [Komitet] Obrony Demokracji składał i kierował to 

w stosunku do radnych Prawa i Sprawiedliwości, bo te słowa były bardzo obraźliwe. 

I życzę w tym roku 2025 Panu Marszałkowi i wszystkim radnym Sejmiku, ale i nam 

wszystkim, obywatelom województwa śląskiego, naszej Rzeczypospolitej Polskiej, 

żeby w 2025 roku Konstytucja Rzeczypospolitej Polskiej była przestrzegana 

i wszystkie ustawy, które są przyjęte i są obowiązujące, żeby też były przestrzegane 

przez obecnie rządzących. I tego życzę sobie i wam. Dziękuję bardzo ! I Panie 

Przewodniczący, czekam na przeprosiny Pana Marszałka. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! Bardzo proszę, 

w kolejności Pan Radny Paweł Bańkowski ! 

 

- radny Paweł Bańkowski – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Państwo 

Parlamentarzyści ! Wysoka Rado ! Szanowni Państwo ! Ja chciałbym złożyć dwie 

interpelacje na ręce Pana Marszałka Wojciecha Saługi dotyczące wsparcia 

i rozpatrzenia pozytywnego dwóch wniosków dotyczących SPZOZ Pogotowie 

Rejonowe w Sosnowcu, które kierowane jest przez Dyrektora, Pana Klaudiusza 

Nadolnego. Jeden z wniosków dotyczy wsparcia finansowego do zakupu trzech 

ambulansów medycznych dla stacji pogotowia ratunkowego w moim rodzinnym 

mieście w Jaworznie, w Dąbrowie Górniczej oraz w Zawierciu. Wnioskowana kwota 

dotacji to 3 miliony złotych i w ramach tego zadania Pogotowie Ratunkowe 

w Sosnowcu planuje zakupić trzy ambulanse właśnie dla Miasta Jaworzna, Dąbrowy 

Górniczej oraz Zawiercia, trzy nosze elektryczne, trzy aparaty USG, trzy tablety oraz 

trzy urządzenia do kompresji klatki piersiowej. I druga interpelacja to również prośba 

o wsparcie i rozpatrzenie pozytywne wniosku tegoż pogotowia na modernizację stacji 

pogotowia ratunkowego w Zawierciu, w Będzinie oraz w Dąbrowie Górniczej, 

również ze wsparciem z budżetu Województwa Śląskiego na poziomie 927 tys. zł. 

Chciałbym tutaj podkreślić, że Pogotowie Ratunkowe w Sosnowcu to niezwykle 

ważna na mapie województwa śląskiego jednostka opieki zdrowotnej, która 

obsługuje swoim zakresem działania prawie 700-tysięczną populację i tylko 

w zeszłym roku zrealizowała ponad 64 tys. interwencji medycznych oraz 2 tys. 

transportów medycznych. W ramach tej jednostki funkcjonuje 25 zespołów 

ratownictwa medycznego, motocykl ratunkowy i 3 zespoły transportu sanitarnego. 

Biorąc pod uwagę powyższe, wnioskuję do Pana Marszałka o pozytywne 

rozpatrzenie tych wniosków. Dziękuję ! 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Nie ma więcej 

zgłoszeń. Szanowni Państwo ! Przywołaliście już kilka razy pełnioną przeze mnie 

funkcję i oceniacie moją pracę, mówiąc o tym, że proszę kogoś o to, aby czynił do 

czego został powołany. Oczywiście, że proszę, bo tak zostałem wychowany, że 

najpierw zawsze będę prosił. Mówiąc o tym co się dzieje na klubach, różne rzeczy 

można powiedzieć, ja nigdy w to nie wnikałem. To jest suwerenna decyzja Państwa 

Radnych o czym tam rozmawiacie i jaką macie ocenę sytuacji. Nie chciałbym 

żebyście tego przenosili tutaj na salę Sejmiku. Tu mamy mówić rzeczowo, 

merytorycznie i bardzo was proszę, abyśmy tego Rubikonu nie przekraczali, bo to 

swoją drogą Rubikon to malutka rzeczka, a potem ktoś powie: alea iacta est i już tak 

pójdzie, i nieważne, kto jest Cezarem, a kto Pompejuszem tutaj. Chodzi o to, że 

mieszkańcy Italii na tym stracili. Żeby nasi mieszkańcy mieli się dobrze i nasze 

działania były przede wszystkim prospołeczne, zawsze będę pilnował tego, żeby 

dyskusja tutaj miała charakter merytoryczny. Nie przewiduję informacji ad vocem, 

bo nie wymieniłem niczyjego nazwiska, a Państwo Radni już wyczerpali głos 

w dyskusji. Mój głos chcę, żeby pozostał ostatnim. Tak, że przemyślcie to sobie 

Państwo ! 

 

 

12. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – na skutek wyczerpania porządku 

obrad zamykam X sesję Sejmiku Województwa Śląskiego VII kadencji ! [godz. 1220] 

 


